


























































Algemene Beschouwingen 2018 CDA

Het CDA wil beginnen met een woord van dank aan allen die mee hebben gewerkt aan het 
tot stand komen van deze begroting!  Het is u allen gelukt een sluitende meerjarenbegroting 
2018-2021 aan ons als raad te presenteren. Waarvoor onze dank.

De keuze om “Scherp aan de wind te zeilen” en het “realistisch ramen” werpen hun vruchten 
af.

De gemeentelijke belastingen en leges zijn niet verder gestegen. En nog belangrijker: Onze 
gemeentelijke reservepositie groeit bescheiden. Dat is een koers die het CDA aanspreekt.

De begroting voor 2018 sluit met een positief saldo van € 6717,-.  Eerder nog vertoonde het 
meerjarenperspectief 2018-2021 een fors tekort, maar bij de meicirculaire 2017 was gelukkig 
te concluderen dat de bijdrage voor de Jeugdzorg aanmerkelijk hoger was dan eerder was 
geraamd. 
Het CDA kan zich vinden in de voorliggende begroting 2018 en de meerjarenraming 
programmabegroting 2018-2021.

De keuze voor een bestuurlijke samenwerking met de Stedendriehoek juicht het CDA  van 
harte toe. Onze samenwerking in het sociaal domein lag altijd al de Stedendriehoek. 
Het is goed om ook voor de strategische thema’s met deze regio verder te werken. 
Daarnaast zijn we onlosmakelijk verbonden voor onderwijs en economische samenwerking 
met de Regio Zwolle 

Het CDA constateert een uitbreiding van taken van de BOA’S. Zij krijgen door handhaving 
van de APV en de aangescherpte beleidskaders in toenemende mate een grotere en 
bredere rol in onze samenleving. Het CDA ziet graag een meer flexibele inzet van de BOA’s 
buiten kantoortijd. 
Om de veiligheid voor onze burgers te kunnen borgen en om inzicht te krijgen of er 
voldoende capaciteit is, vragen wij het college om tweemaal per jaar de inzet van de BOA’S 
te evalueren. 

Het CDA is groot voorstander van het ondersteunen van particuliere initiatieven. Een 
voorbeeld hiervan is de Energie coöperatie. Een particulier initiatief waar onze fractie zich 
middels de Werkgroep Duurzaamheid hard voor heeft gemaakt. Graag zien wij meer van 
dergelijke initiatieven. Het is dan ook goed om te lezen dat er voor het komende jaar weer 
budget is vrijgemaakt voor subsidiemogelijkheden van duurzame maatregelen. Maatregelen 
waar particulieren, onze inwoners aanspraak op kunnen maken.  

Recreatie & Toerisme speelt steeds meer een belangrijkere rol in onze gemeente. Om dit 
verder te ontwikkelen vragen wij meer inzet qua promotie en marketing. 
Naast de inzet van vele vrijwilligers is een betaalde kracht, wat het CDA betreft, een must!
Deze betaalde kracht moet een organiserende en verbindende rol gaan vervullen voor 
plaatselijke activiteiten. Daarnaast ligt er een wens om op het recreatieve vlak meer 
afstemming te vinden met Hattem en Epe.

Uitbreiding van de kiosk Renderklippen en de Bosschuur betrekken bij (recreatieve) 
ontwikkelingen juichen wij als CDA toe. 



CDA is groot voorstander van het plan Vitalisering dorpscentra Heerde en Wapenveld. Wij 
zijn van mening dat het bundelen van kennis en kracht een goede basis is voor een 
gezamenlijke aanpak voor twee aantrekkelijke winkelgebieden.

Met de verhuizing naar het nieuwe gemeentekantoor is ook Het nieuwe werken 
geïntroduceerd. Deze manier van werken heeft een duidelijk en transparant inzicht gegeven 
in de werkzaamheden die onze ambtenaren verrichten. Hieruit is duidelijk geworden dat er te 
weinig capaciteit beschikbaar is.
Daarnaast zijn er door veranderingen op het gebied van het sociaal domein en op het gebied 
van ruimte, door de uitnodigingsplanologie meer taken bijgekomen. Voor het terugdringen 
van de werkdruk is er structureel € 100.000 structureel extra begroot. 
Als CDA wensen wij dat een groot gedeelte van dit bedrag ten goede zal komen aan de 
dienstverlening en betere bereikbaarheid voor onze burgers.

In het programma Ruimte zien wij naast de lopende plannen en ontwikkelingen ook een 
prachtig initiatief vanuit de Dorpsraad om te komen tot een MFA voor Wapenveld. 
Daarnaast lopen er onderzoeken naar de mogelijkheden en wenselijkheid van een MFA in 
Veessen.
Het CDA is van mening dat de komst van de MFA’s voor Wapenveld en Veessen een 
belangrijke bijdrage kan leveren aan een sterke samenleving. Wij vragen het college 
slagvaardig te werk te gaan.

Wij vinden de kwaliteit van de woonomgeving en het wonen belangrijk voor onze burgers. 
Woningen moeten van goede kwaliteit en betaalbaar zijn voor alle doelgroepen.

In het afgelopen jaar hebben wij de nodige woningbouwplannen voorbij zien komen, maar 
we zien nog steeds geen huizen staan. College wat gaat u doen om te voorkomen dat we 
straks allemaal positieve grondhoudingen hebben maar dat er geen plan daadwerkelijk in 
ontwikkeling komt. Het CDA heeft een zorg rond de uitnodigingsplanologie. Dit omdat de 
gemeente daarbij sterk  afhankelijk is van projectontwikkelaars en aannemers. Die 
afhankelijkheid kan een spoedige ontwikkeling of realisatie van woningbouwplannen in de 
weg staan. Daarbij is er minder invloed om voldoende aanbod van betaalbare woningen te 
borgen.
Het CDA vraagt dan ook om een evaluatie van toepassing van de uitnodigingsplanologie in 
de praktijk. 

Omtrent de verkeersveiligheid in de paragraaf ruimte het volgende:
Het CDA heeft meerdere pleidooien gehouden om het verkeerscirculatie in Heerde centrum 
te agenderen. Na ons krantenartikel voor autoluw kwam er een levendige discussie los. De 
heftigheid van de discussie toont aan dat voor veel inwoners de verkeersproblematiek speelt. 
De nieuwe inrichting nodigt uit voor meer activiteiten op straat, maar de huidige 
verkeersstromen garanderen onvoldoende de veiligheid voor de burgers. 

De komst van de Aldi aan de Stationsstraat, de ingewikkelde verkeerssituatie voor en 
rondom de huisartsenpost, de huidige situatie op het dorp en de te verwachten 
ontwikkelingen op de gemeentewerf maken een aanpassing noodzakelijk. 
Het CDA vraagt u om het gehele verkeerssituatieplan en alle verkeersstromen van het 
centrum opnieuw te beoordelen en aan te passen. Rekening houdend met de toekomstige 
ontwikkelingen. 

Bij de perspectiefnota heeft het CDA destijds gevraagd om een spreekwoordelijk ‘onsje’ 
minder op de investeringen van de fietspaden. Wij zijn zeer tevreden dat dit in de begroting 
gerealiseerd is. Wellicht dat deze verlaging van 150.000 euro in fietspaden aangewend kan 
worden voor de kosten van de financiering van het verkeerscirculatieplan. 
Wij zijn zeer benieuwd naar de reactie van het College hierover. 



De transitie van de drie Decentralisaties ligt al enige tijd achter ons. We zijn als gemeente nu 
lang genoeg bezig om accuraat te kunnen vergelijken met voorgaande jaren. 

Als CDA pleiten we voor een inzichtelijke monitor in het Sociaal domein. Dit om meer inzicht 
te krijgen in hoe het budget verdeeld wordt en waar de aandachtspunten liggen. Op dit 
moment hebben we te weinig inzicht of er doelmatig wordt besteed. Voor het CDA is het 
belangrijk dat zoveel mogelijk wordt besteed aan daadwerkelijke zorg.

Het CDA vraagt om nog meer in te zetten op Preventie, vroeghulp en vroeg signalering en 
deze preventieactiviteiten optimaliseren en af te stemmen met de werkvelden. 
De inzet van een Jeugd GGZ-arts voor diagnostisering zal een positieve bijdrage leveren 
aan het vroegtijdig opsporen van lichamelijke en geestelijke gezondheids tekortkomingen 
van jongeren. 

De paragrafen WMO en Inkomen vertonen een aanzienlijk tekort. Het CDA is erg benieuwd 
of het college meer concreet kan toelichten wat de ideeën zijn om dit structureel op te 
lossen. 

Het is het CDA uit het hart gegrepen dat in het programma minimabeleid ruimte wordt 
geboden om de Klijnsma gelden in te zetten voor deze groep kinderen. Het CDA ziet graag 
dat deze gelden specifiek worden benut om deze kinderen deel te laten nemen aan sport en 
cultuur. 

Omtrent onze financiën:
De kengetallen en weerstandsratio zijn gewoon goed te noemen. De weerstandratio’s zijn 
uitstekend en de ontwikkeling van de reserve gaat van € 13,4 miljoen in 2015 naar €26,7 
miljoen in 2021. Bijna een verdubbeling in 6 jaar. Ook de Reserve grondexploitatie stijgt van 
€ 5,5 miljoen in 2017 naar € 12,7 in 2021. Het CDA is tevreden dat de reserves van de 
gemeente een geleidelijk stijging laten zien. 

Het CDA vindt de ontwikkelingen van de lokale heffingen keurig en duidelijk gepresenteerd. 
Graag nodigt het CDA het college uit om deze grafische weergave van de ontwikkelingen 
van gemeentelijke lasten ook naar andere programmaonderdelen in de begroting uit te 
bereiden.

De overeenstemming en de gemaakte afspraken met Zwolle, Kampen en de Provincies 
Gelderland en Overijssel rondom het bedrijventerrein H2O zien wij als positief voor de 
verdere ontwikkeling en grondverkoop. Het CDA hoopt van harte dat de regionale 
bedrijventerreinen elkaar op positieve wijze gaan aanvullen.

Voorzitter, het is tijd om af te ronden.
Zoals eerder aangegeven, kan het CDA zich vinden in de begroting 2018 en de 
meerjarenraming programmabegroting 2018-2021.

Het CDA bedankt de gemeentelijke organisatie en met name onze griffier voor hun tomeloze 
inzet. Wij zijn ervan overtuigd dat we gezamenlijk een flinke stap vooruit hebben gezet voor 
een prettig en goed leef en woonklimaat voor onze inwoners. 

Wij wensen het college voor dit komende jaar veel wijsheid en kracht toe, maar boven alles 
Gods Zegen. 



Algemene Beschouwingen Gemeentebelang Boerenpartij Heerde november 2017

Inleiding door Wim de Weerdt

Allereerst willen wij als Gemeentebelang Boerenpartij Heerde iedereen bedanken die heeft 

bijgedragen aan het tot stand komen van deze begroting en het aanleveren van de stukken.

De afgelopen twee jaar is er bestuurlijk veel veranderd in onze gemeente. Twee wethouders en de 

burgemeester vertrokken. Met een nieuw college en waarnemend burgemeester hopen we op een 

goede samenwerking met de raad. 

Bij het aantreden van het college in 2014 was het gebruikelijk dat er veel gemandateerd wordt aan 

het college. Wij vinden dat (ondanks de gemaakte afspraken) de belangrijkste collegebesluiten alsnog 

met de raad besproken moeten worden. Dit vinden wij democratisch gezien recht doen aan ons 

raadswerk. Dit voorkomt ook achteraf discussies als er uitvoeringsproblemen ontstaan. Denk aan 

H2O, het beheer van de Faberhal, Wolfshal, de Heerd, de Horsthoekschool, rechtskundige 

procedures en procedures omtrent het accommodatiebeleid.

Verder vinden wij de bereikbaarheid van ambtenaren beneden de maat. Het kost enorm veel moeite 

om een ambtenaar te spreken te komen, als dit al  lukt. Wanneer worden hier betere afspraken over 

gemaakt?

Verder verwachten wij in de komende tijd oplossingen voor de beheersvormen van de Heerd, de 

Faberhal en de Wolfshal. Tevens verwachten wij informatie te ontvangen (in welke vorm dan ook) 

over het verloop van deze processen. 

Visie op de begroting 2018 en de meerjarenraming 2019-2021

Als Gemeentebelang Boerenpartij Heerde hebben we ons in het afgelopen jaar meermaals kritisch 

uitgelaten op bepaalde prognoses op financieel gebied. Ook hebben we meermaals zorgen gedeeld 

over dreigende tekorten. Het past dan ook om te beginnen met het maken van een compliment over 

het positieve resultaat van ruim 6.500 euro dat deze begroting laat zien. Complimenten aan iedereen 

die hieraan heeft bijgedragen. Dat er grote meevallers bleken te zijn toen de Meicirculaire 2017 werd 

gepubliceerd was op z’n zachtst gezegd natuurlijk ook mooi meegenomen. Desondanks, er blijkt 

inderdaad realistisch te zijn geraamd.

De wethouder geeft aan zich zorgen te maken over de werkdruk bij ambtenaren. Deze is te hoog. Wij 

zijn enigszins teleurgesteld in het feit dat wij in deze begroting en de toelichtingen hierop weinig tot 

geen oplossingen aangedragen worden voor dit probleem. 

 Wij zijn tevreden met het niet wijzigen van de OZB-bijdrage die van de burger gevraagd wordt 

afgezien van het indexeringspercentage van 1,6 %.

Bestuur en veiligheid

Over het onderdeel bestuur en veiligheid heeft meneer de Weerdt al gesproken in het eerste deel 

van onze visie. Daarom zal ik het op dit moment kort houden.

Het is ons inziens terecht dat dit onderdeel als eerste genoemd wordt in de begroting want de 



veiligheid van onze burgers (op alle verschillende gebieden en manieren) moet ten allen tijde voorop 

blijven staan! 

De lagere lasten op de producten Burgerzaken en Veiligheid zijn mooi meegenomen maar is dit niet 

de reden van de zorg die de wethouder uitsprak over de werkdruk bij ambtenaren? Met andere 

woorden: Is het te verwachten dat deze meevallers in de toekomst zullen verdwijnen en de rode 

cijfers die er in dit programma ook zijn vetter gedrukt gaan doen lijken?

Bij de tegenvallers op het product bestuur vragen wij ons af of 10.000 euro voor afscheidskosten niet 

wat aan de hoge kant is en willen we nogmaals benadrukken dat de ophoging van 30.000 euro voor 

kosten van rechtskundig advies niet los gezien kan worden van het slepende conflict tussen de 

gemeente en de Horsthoekschool. We hopen dan ook dat die school en iedereen die erbij betrokken 

is nu rust gegund wordt en dat er dus ook niet in hoger beroep gegaan zal worden.

Financiën, economie en grote projecten

Wij staan positief tegenover het verder ontwikkelen van locaties ten behoeve van de woningbouw. 

Te denken valt aan plekken als oude schoollocaties, de plek van de voormalige zoutloods, de 

vroegere gemeentewerf en inbreidingslocaties in Heerde, Wapenveld, Veessen en Vorchten. 

Ook willen we oproepen tot onderzoek naar waar in de toekomst mogelijk woningbouw plaats kan 

gaan vinden.

Ruimte

In onze visie op dit deel van de begroting willen we eerst ons licht laten schijnen op de 

verkeersveiligheid die naar onze mening op bepaalde plekken in onze gemeente zeker niet 

gegarandeerd kan worden aan de burgers.

Zo zijn onze zorgen over de oversteek bij de Brinklaan nog lang niet weggenomen. We zijn benieuwd 

of er binnen het college al alternatieven zijn besproken om deze oversteek veiliger te maken. 

Ook de verkeersveiligheid in het centrum Heerde zal binnenkort op de agenda komen. Het hele 

centrum afsluiten voor verkeer is ons inziens geen optie. De nadelen die dit met zich mee zal brengen 

wegen te zwaar. We spreken onze voorkeur uit voor maatregelen als het indirect verlagen van de 

rijsnelheid door het plaatsen van drempels en het maken van afspraken over de tijdstippen en tijden 

dat vrachtverkeer mag laden en lossen. 

Wij staan nog steeds achter ons standpunt dat er gezocht moet worden naar een mogelijkheid om 

een gemeenschapshuis in het centrum van Wapenveld te realiseren en roepen het college op om de 

enorm proactieve en daadkrachtige dorpsraad hierbij te betrekken. 

In een themaraad hebben we de kosten voor het begraven in onze gemeente reeds besproken. Wij 

zijn van mening dat er desondanks nog veel onduidelijkheden leven rond dit onderwerp. We wachten 

op de informatie die er nog op ons af zal komen en hopen dat onduidelijkheden langzaam maar zeker 

weg zullen ebben. De verordening heeft speciale aandacht nodig bij behandeling en vaststelling in 

2018.

Samenleving

Laten we eerst het Sociaal Domein onder de loep nemen. 

Het is geweldig dat rode cijfers door de enorme meevaller bij het beschikbaar krijgen van een groot 

bedrag voor de Jeugdzorg, maar wij hopen dat we ook in de toekomst (zonder incidentele 



meevallers) ons hoofd boven water kunnen houden. W ij hopen ook dat dit verkregen bedrag genoeg 

zal zijn om taken (ook in de toekomst) uit te kunnen blijven voeren. 

Als we er eens een specifieke taak uitlichten: Het OV-plus vervoer. Wij spreken de verwachting uit 

dat er in de toekomst geen (of in ieder geval veel minder) gevallen bekend zullen zijn van gebruikers 

die, in weer en wind, tevergeefs op hun vervoer hebben staan wachten. Want wij zijn van mening dat 

dit onnodige misverstanden zijn. 

Verder willen wij op het gebied van het sociaal domein wederom onze waardering uitspreken voor 

de WMO-raad, die deskundig en betrokken haar werk blijft doen. Wij willen het belang van het 

betrekken van deze raad in elk overleg als vereiste en zijn zelfs benieuwd naar de mogelijkheden 

voor deze raad om een rol te spelen bij het geven van advies aan burgers over hoe te handelen bij 

een zorgvraag. 

Dan het accommodatiebeleid. Beleid dat betrekking heeft op een andere zeer belangrijke 

voorziening van de Heerder samenleving. De voorziening om te recreëren en te ontspannen. Wij zijn 

voorstander van zo veel mogelijk privatisering in de toekomst, waarbij de te nemen stappen zoveel 

en zo vaak mogelijk met de raad besproken worden. 

Een andere kwestie die de gemoederen in de samenleving (nog steeds) erg bezig houdt is toch nog 

steeds die van het Apeldoorns Kanaal. Een kwestie waarvan wij als GBP Heerde toch nog steeds het 

idee hebben dat we enigszins nat zijn gegaan.. Ondanks dat we als raad in het afgelopen jaar ook 

geen andere mogelijkheden zagen dan het toelaten van kleine boten en kano’s. De inspanning die 

(nog steeds) door veel partijen, met gebundelde krachten, geleverd wordt heeft ook ons toch 

gemotiveerd om aan te sporen op onderzoek om (op welke manier dan ook) bevaarbaarheid door 

grotere boten mogelijk te maken. 

Niet als enige willen wij ons bezwaar maken tegen de plannen omtrent het nieuwe vliegveld in 

Lelystad en de beoogde vlieghoogtes. Ook wij zien dit plan als een aanslag op de leefbaarheid in zijn 

geheel van onze gemeente maar ook van de ons omringende gemeenten.

Als laatste willen wij onze blik richten op duurzaamheid. Vanuit de raad heeft een werkgroep in de 

achter ons liggende periode het initiatief genomen om duurzaamheid in onze gemeente verder op de 

kaar te zetten. Dit enthousiasme werd terstond overgenomen door een groep burgers met (zo 

mogelijk) nog meer drive en passie en de oprichting van een heuse energie coöperatie als gevolg! 

Wat een geweldige ontwikkeling? Wij willen het college tot slot oproepen om alles in het werk te 

stellen om deze enthousiaste groep mensen te ondersteunen en faciliteren wanneer dit nodig blijkt. 

We denken hierbij onder andere aan het promoten en onder de aandacht brengen van al hun ideeën 

middels publicaties in de Schaapskooi.

Tot zover de algemene beschouwingen van Gemeentebelang Boerenpartij Heerde.

Rest ons nog om het college en alle ambtenaren veel kracht en wijsheid toe te wensen in de 

komende periode.

Namens de fractie van Gemeentebelang Boerenpartij Heerde,

Wim de Weerdt

Jan Bijsterbosch

William van Ommen



      

Geachte voorzitter, college, collega's, aanwezigen en luisteraars.

Samenwerking D66/GrLi en PvdA.

Het zou kunnen zijn dat u vanwege de laatste geluiden zich af vraagt hoe het zit met de steeds 

inniger wordende samenwerking tussen de PvdA en D66/GrLi. Ik kan u laten weten dat het wel 

goed zit met die samenwerking. De verwachting is  ook niet dat daar nu verandering in komt, 

integendeel. Goed samenwerken met elkaar is iets anders dan er onder tijdsdruk uit kunnen 

komen om samen op een lijst te gaan staan. 

Mutaties in college B en W.

Voor het eerst in de geschiedenis van de gemeente Heerde is er in 1 raadsperiode afscheid 

genomen van van 75 % van de collegeleden. Een heel fors percentage, Dat moet ons om een 

aantal totaal verschillende redenen niet nogmaals overkomen. Dat hoge % is bijzonder en is 

binnen en buiten de gemeente in verschillende kringen onderwerp van gesprek. Dat gezegd 

hebbend is het ook goed om nog stil te staan bij de steeds tomeloze inzet voor de gemeente 

van Inez Pijnenburg. Ze was er altijd en ze was overal.

Karakter van dit stuk.

U krijgt van ons zoals gebruikelijk een positief kritisch verhaal. Onze insteek daarbij is dat wij 

het beste  willen voor onze gemeente, onze inwoners en onze ambtelijke organisatie. Daarbij is 

het altijd al zo geweest dat groei alleen maar kan na pijn. Met alleen maar aardig zijn voor 

elkaar, elkaar sparen en nooit eens zeggen waar op het staat komen we ook niet verder. Toch 

is dat iets wat niet gewaardeerd lijkt te worden, niet door college en ook niet door de 

ambtenarij. 

En dan nu door naar onze beschouwingen.

Inleiding AB.

Het houden van algemene beschouwingen in het jaar voorafgaand aan de GR verkiezingen is 

anders dan anders. De zittende raad en het zittend college hebben nog maar mandaat tot 

maart volgend jaar en daarna zijn dan deels anderen aan zet in de raad wellicht het college. 

De importantie van de AB in dit specifieke jaar 2017 is, met alle respect,  toch echt minder dan 

dat van het maken een verkiezingsprogram voor de komende verkiezingen. Zeker ook omdat 

we nu binnen de raad werken aan een zogenaamd raadprogramma.

U krijgt van ons geen lijstje van kleine punten die elk jaar bij sommige partijen weer terug 

komt. Die zijn wel belangrijk zijn maar horen  eigenlijk niet thuis in de AB. We willen wel even 

stilstaan bij ander lijstje. Dat lijstje werd onlangs rond gestuurd.  Dat lijstje was gemaakt door 

een van onze topambtenaren en handelde over de stand van zaken m.b.t. het coalitieakkoord.. 

Het zou goed zijn dat lijstje eens uitvoerig aan de orde te stellen in een openbare vergadering. 

Een soort verantwoording van het zittende college dat inmiddels voor 75 % uit andere mensen 

bestaat dan op het startmoment.  We horen graag hoe men , college en collega's, daar tegen 

aan kijkt.

3punten uit topambtenarenlijstje.

-Een van de punten op 'het topambtenaren lijstje' was de 'elektronische dienstverlening 

uitbreiden'. Er bij was vermeld dat dat een reguliere activiteit is. Wij zien dat op dat punt er 

hard en goed wordt gewerkt. Compliment daarvoor! 

Echter er is meer dan alleen maar meer formulieren. Er is ook iets als anders dienst verlenen, 

anders communiceren met onze inwoners. 

-Dat sluit dan weer aan bij een tweede punt op het lijstje nl 'wat goed is voor de burger moet 

uitgangspunt zijn' daar was bij vermeld dat dat een reguliere activiteit is.

Dat zal zo zijn dat het een reguliere activiteit is maar het goed zijn voor de burger beoordelen 

we, raad, college en ambtenarij dan wel zelf. Wat de inwoners echt vinden en echt willen dat 

weten we niet. Nog niet eigenlijk.



En dat is wel heel belangrijk want we willen mensen, dat zeggen we tenminste meer 

betrekken, meer ruimte geven en meer de mond gunnen. We zouden daarom ook na moeten 

denken hoe we belangrijke boodschappen die we nu in persberichten zetten, in de Schaapkooi 

plaatsen of op de site van de gemeente vermelden op een andere manier bij de mensen 

kunnen krijgen. Hoe we mensen meer, makkelijker en laagdrempeliger kunnen betrekken. We 

zouden iets werkbaars moeten hebben naast het het traditionele bij elkaar zitten om het over 

een onderwerp te hebben.

Dat kan door meer en anders gebruik te maken van bijvoorbeeld Facebook als 

communicatiemiddel met de eigen inwoners, juist de sociaal media geven veel en uitgebreide 

mogelijkheden die door onze inwoners veel gebruikt worden maar nog niet door de gemeente 

worden uitgenut. Wij hebben een site, we hebben de mail, wij hebben de Schaapskooi, wij 

hebben formulieren, we doen iets met Facebook als gemeente en we zitten ook op twitter 

natuurlijk. 

Wij doelen op een andere, betere,  modernere en wederzijdse communicatie en een daarbij 

behorende doordachte strategie. Het is van belang dat we op een eenvoudige manier veel 

mensen kunnen bereiken en betrekken. Middelen die ons kunnen helpen bij het zijn van een 

andere overheid die mensen ruimte geeft, meer betrekt en meer aan bod laat komen.

-Een derde en laatste punt uit dat lijstje is 'de aanpak van de leegstand van winkels'. Gesteld 

wordt dat de raad heeft vastgesteld het stuk 'Versterking Centrum Heerde' en daarnaast dat 

de aanpak onder regie van GOO plaats vindt. We lijken dus al klaar te zijn! Of toch niet?

Volgens ons wordt het probleem leegstand alleen maar groter. Er komt, als we het college 

volgen steeds meer winkelruimte in Heerde zo lijkt het. En dan dus ook steeds meer leegstand. 

En als die leegstand echt en structureel aangepakt moet worden moet het bestemmingsplan 

aangepast en dat kost geld, heel veel geld. Wie betaalt dat? U mag het zeggen!

Het leegstandsprobleem wordt waarschijnlijk groter door de werkwijze van het college. Dat 

probleem mag echt niet groter worden. Dan is er nog meer verloedering dan nu al. 

Neem het plan De Werf. Er waren eerst 10 plannen ingebracht, er zijn op verschillende 

momenten plannen afgevallen en uiteindelijk wordt er tzt een gepresenteerd aan de inwoners. 

Die ene die is overgebleven, is er een met winkelbestemming. En dat terwijl er in de politiek 

wel een wens lag twee verschillende plannen voor te leggen. Het college besliste weer eens 

anders....

Het zou goed zijn dat het aantal benodigde vierkante meters dat nodig is voor dat plan in zijn 

geheel wordt afgehaald van de bestaande voorraad vierkante meters winkelbestemming. Dat 

zou moeten gebeuren door en op kosten van de ontwikkelaar. 

Dat afvallen van plannen is prima, dat het college dat in eerste instantie voor zich houdt is ook 

goed, maar dat er uiteindelijk slechts 1 wordt gepresenteerd is niet goed. Dat is niet meer van 

deze tijd en zo neem je mensen niet mee en neem je hen niet serieus.  Het zou beter zijn dat 

er minstens twee worden gepresenteerd en dan natuurlijk wel twee van een verschillende 

aard. Dus bijvoorbeeld 1 met een winkelbestemming en 1 zonder winkelbestemming. Dat doet 

recht aan het kunnen maken van een keuze door de raad en dat doet recht aan het feit dat 

mondige betrokken mensen uit de gemeente hun inbreng willen hebben. Dat houdt wel in dat 

er een overheid moet zijn die ruimte biedt, een overheid die plaats maakt voor andere 

invloedssferen. Dat moet echt als we een succes willen maken van de uitnodiging planologie 

en de nieuwe Omgevingswet. Dat vraagt om een echt andere benadering van ambtenarij, 

college en raad. 

Zorg thuis.

Het nieuw kabinet heeft een bezuinig aangekondigd van 100 miljoen op de wijkverpleging. We 

stelden daar al ragen over. De wijkverpleging zoals die nu is is een onmisbare schakel binnen 

de zorg dichtbij de mensen, de zorg in de buurt. Het langer thuis kunnen wonen komt door 

deze ruwe ondoordachte bezuiniging  op de tocht te staan. Wat gaat die bezuiniging 

betekenen? Deze bezuiniging mag niet plaatsvinden. We stelden daar ook al vragen over maar 

we willen het hier nu wel benoemen en rekenen ook een eerste reactie.

Taakstelling sociaal domein.

De bedoeling van het college is dat er een taakstelling wordt opgelegd van 100.000 Euro 

binnen het sociaal domein. Het zal u niet verbazen dan wij daar tegen zijn. Een amendement 

van die strekking zal worden ingediend.



Lelystad Airport.

De gemeente Heerde heeft de afgelopen decennia het nodige voor de kiezen gehad. Eerst de 

MKZ crisis, daarna de perikelen rond de aanleg van de Hoogwatergeul en nu de te verwachten 

overlast van de uitbreiding van Lelystad Airport. We hebben samen afgesproken dat we alles 

op alles zetten om ons te verweren. Dat doen we vanuit de bevolking, vanuit de raad en ook 

vanuit het college. We prijzen ons gelukkig dat we een raadsvoorzitter hebben die weet hoe de 

Haagse hazen lopen en die daar de weg weet te vinden. De vraag die bij ons op komt is of we 

er goed aan doen door ons aan te sluiten bij de Commissie Regionaal Overleg Luchthaven 

Lelystad, het zogenaamde CROIL. Als we dat zouden doen hebben we de informatie uit de 

eerste hand en daarnaast ook een directe inbreng. Graag horen we daarover.

Gunfactor.

Wat opvalt is de kennelijke afwezigheid de zogenaamde 'gunfactor' in onze gemeente. Een 

voorbeeld: vanuit de NIET coalitiepartijen wordt al jaren gesteld dat de investeringen in wegen 

en fietspaden misschien wel wat minder kunnen. Al die jaren kan het telkens allemaal niet en 

plots, als een duvel uit een doosje, kennelijk om de begroting of de schuldenpositie van de 

gemeente op orde te krijgen,  kan het wel en wordt het gepresenteerd als een maatregel van 

het college.

Bezuinigen sociale sector.

Voor ons, samenwerkende partijen aan de linkerkant van het politieke spectrum, is het helder 

dat de grenzen van wat er minder kan in de sfeer van de 3 D's echt bereikt is. Het sociale 

domein moet worden ontzien als er verder moet worden bezuinigd volgens ons. Voor de 

kwetsbare mensen in de samenleving is de rek er nu echt helemaal uit. Dat geldt voor eigen 

bijdragen en verdere bezuinigingen. 

Laten we die overschotten als die er zijn nu eindelijk eens oormerken. Ook dat is een oude 

wens vanuit de NIET coalitiepartijen.

Een actueel voorbeeld nog: Neem het overschot van enkele 10.000 Euro's op de niet gelabelde 

gelden armoedebestrijding. Als we als raad niet oppassen verdwijnt dat zo hups weer in de 

algemene middelen. Kan het college iets zeggen over dat geld en de besteding daarvan voor 

het doel waarvoor het bestemd is.

Een tweede voorbeeld: het verhogen van de maximum eigen bijdrage. Het coalitieakkoord zegt 

daar helemaal niets over en toch wordt door het college de deur wagenwijd opengezet om dat 

te gaan doen als dat van pas komt zonder dat de raad daar dan nog een rol in heeft. Dat is 

dus typisch een voorbeeld van de ruk naar rechts van het toen nieuwe college waar collega 

Van der Linde het over had toen dit college aan trad. 

Grote projecten.

Het zou ons meer dan welkom zijn dat het college in deze samenstelling onder leiding van 

deze specifieke voorzitter nog eens kijkt naar de feitelijke geschiedenis van dit college in deze 

periode hoe er is geacteerd in de dossiers H2O BV en De Heerd. Twee hoofdpijndossiers met 

een groot belang voor gemeente en gemeenschap. Volgens ons valt daar wel het nodige van te 

leren voor het komend college van welke samenstelling dat dan ook moge zijn. 

Als het gaat om het dossier H2O BV doelen we op de 180 graden draai die dit college in het 

begin van haar inmiddels bijna aflopende periode heeft gemaakt ten opzichte van vorige 

colleges, de manier waarop dat is gebeurd en wat uiteindelijk de gevolgen en het rendement 

daarvan zijn geweest. Het lijkt er op alsof we inmiddels weer helemaal terug zijn bij de 

aanvankelijke startpositie van dit college. Een draai van 2 x 180 graden dus in 4 jaar. Als dat 

niet zou zijn gebeurd zou Euroma dan bewaard zijn gebleven voor Heerde? Die vraag zal niet 

meer beantwoord kunnen worden.

Als het gaat om het dossier De Heerd dan doelen we op de hele lange periode dat dit dossier , 

inmiddels loopt, het feit dat bijna alle collegeleden er over gaan en dat ook ieder voor zich tot 

nu toe deden, de ingewikkelde gekozen structuur die ook nog tijdens de lange periode is 

uitgekleed als het gaat om de beheersstichting.

Wij realiseren ons overigens dat het kritisch terugblikken met zelfreflectie en daar vervolgens  

leermomenten  uithalen niet zo goed past binnen de cultuur van Heerde. We zijn nogal intern 

gericht wat dat betreft en externaliseren mede daardoor vaker dan dat goed voor ons is. 

Eventuele leermomenten gaan dan aan je voorbij, leermomenten delen met de raad en 



zelfreflectie is ook een gevoelig punt blijkt elke keer weer als er bijvoorbeeld vragen worden 

gesteld vanuit de raad. 

Heerde heeft niet een echte handhavingstraditie. Dat is aan veranderen en dat is ook goed, je 

kunt besturen niet zonder handhaving. Die handhaving kan, collega Bram Horst, heeft dat 

laatst nog eens treffend gezegd naar de letter van de wet of  naar de geest van de wet. We 

moeten volgens Bram, en dat zijn we met hem eens, meer kijken naar de intentie van de wet 

en wat minder naar de letter. Op die manier voorkom je dat je gaat handhaven in een zaak die 

niet wordt begrepen (kraaiende haan Bonenburgerlaan) of in een zaak waar niemand last van 

heeft (brief aan raad over een schuurtje). Voor die notie willen we aandacht vragen. Dat 

aandacht vragen voor dergelijke casussen heeft overigens niets te maken met 

belangenverstrengeling van raadsleden. Het gaat altijd om het achterliggend algemeen belang. 

Procedures.

De gemeente is meer geld nodig voor procedures volgt uit de financiele stukken. Logisch want 

als je vaker iets doet aan handhaving kun je ook vaker in een procedure uit komen. Maar daar 

hoort wel een kanttekening bij.

Procedures voeren brengt met zich dat je je gemeentelijk dossier op orde moet hebben, dat 

van gesprekken / vergaderingen goede verslagen worden gemaakt, dat die verslagen worden 

goedgekeurd door de deelnemers en dat volstrekt helder moet zijn wie bij welk gesprek 

aanwezig was. Met name dat je moet werken vanaf het begin aan een goede bewijspositie. De 

vraag is of we dat altijd wel gedaan hebben en of we dat nu inmiddels wel steeds doen

Daarnaast is het voeren van een procedure altijd verbonden aan een bepaald doel. Het 

inzetten van een procedure terwijl het doel (het achterliggend doel) een andere is levert 

problemen op.

We hebben over dit onderwerp  inmiddels een paar vragen gesteld.

We vragen hier wel nadrukkelijk aandacht voor en een reactie op.

Dank voor de aandacht.



  

Iedereen doet mee!

Vz. U gaat luisteren naar de Algemene Beschouwingen van D66/GroenLinks, mede namens de PvdA. Het 
thema is:
Iedereen doet mee!

Een open deur. We willen dat immers allemaal, dat iedereen mee doet. Maar hoe vanzelfsprekend is dat nu 
werkelijk? Het is vandaag de rode draad door ons betoog.

Het is onze opgave voor het sociaal domein, de participatiemaatschappij. Iedereen moet kunnen meedoen.
De Gemeente Heerde moet er voor  zorgen dat mensen zo lang mogelijk thuis kunnen 
blijven wonen en gebruik kunnen maken van voorzieningen, ook als de inhoud van de 
portemonnaie ontoereikend is. De ondersteuning daarvoor gaat o.a. via de Wmo. De 
gemeente  vraagt  daar bijdrages voor, die flink op kunnen lopen als iemand gebruikmaakt 
van veel verschillende soorten hulp: bijv. huishoudelijke hulp, maaltijden, dagbesteding. 
Deze bedragen kunnen enorm verschillen per gemeente. Het nieuwe kabinet heeft, 
terecht, aangekondigd dat er 1vast tarief van uiterlijk enkele tientjes per 3 maanden komt, 
die een einde maakt aan die opeenstapeling. Ik ben benieuwd!

De eigen bijdragen in Heerde stapelen nog steeds. De eigen bijdrage huishoudelijke hulp stijgt van 5,5 
naar 6,5. Wij zijn het daar niet mee eens. Is dit nodig in het kader van “de ruk naar rechts”?
Even een verhaaltje.  
Ik lees een interview met een thuiszorg medewerkster ergens in den lande, die al jaren voor een oude dame 
met beperkingen het huis schoon en leefbaar houdt. Zij deed dat vroeger  in 3,5 uur. Er is ook nog tijd voor 
een kopje koffie en een praatje. Nu moet dat tegenwoordig in 2 uur per week, geen tijd meer voor koffie of 
een praatje, doorgaan als een tornado door dat huisje, want ze wil niet half werk afleveren. De uren worden 
ongunstiger, het loon gaat omlaag van ruim 13 euro naar nauwelijks 10 euro. De eigen bijdrage van de oude 
dame gaat echter omhoog! Zo kan ze ook eigenlijk niet meer de  uren betalen die nodig zijn. Oorzaak: de 
gemeente onderhandelt bij de aanbesteding en speelt de concurrentie uit om de laagste prijs te halen, wat het 
doet met de kwaliteit, telt onvoldoende  mee, alleen op papier. Begrijpelijk, gemeenten moeten woekeren 
met de afgeroomde budgetten vanuit het rijk. Maar er blijft altijd een keuze: financieel zo gunstig mogelijk 
of sociaal verantwoord. Hoe sociaal zijn we in Heerde. Ik vraag het u. 
Dit probleem speelt overal en in Heerde. Jaren lang is bij herhaling een overschot vanuit het  sociaal domein 
verdwenen in de A.R. Onze stelling: als er reële tekorten zijn in het sociale domein, bv. bij de huishoudelijke 
hulp, dan moet daar de algemene reserve voor worden aangesproken en moet de geldstroom dit keer 
andersom lopen. (amendement huishoudelijke hulp)

De gehandicapten parkeerkaart kost in Heerde 170.65. In andere gemeenten minder, soms maar de helft. 
Onze conclusie: Het is een keuze, die kostenberekening. De ambtelijke kosten voor de leges in Heerde 
bedragen maar liefst  96,85.  De fractie is van mening dat tot dusver niet overtuigend is aangetoond dat dit 
bedragen zijn die “kostendekkend” zijn. 
Die zog. Kostendekkende tarieven zijn in Heerde nl. veel hoger dan in vele andere gemeenten. Dit, en de 
kostendekkendheid van een aantal andere tarieven,  is wat ons betreft een onderzoeksvraag voor de 
rekenkamercommissie. Ondertussen moeten wij ons afvragen of we dit tarief billijk vinden. Er zijn 
gemeenten die er in het kader van sociaal beleid er voor kiezen minder dan kostendekkend de leges te 
verstrekken. Mensen met een handicap zitten meestal met een stapeling van eigen bijdragen en vele andere 
extra kosten in combinatie met een beperkt inkomen. Graag wil ik de collega’s de vraag stellen: hoe kijkt u 
aan tegen dit legesbedrag van 170,65?
Is dit, los van de vraag of het al dan niet kostendekkend is, een billijke prijs? Wij vinden 
van niet!
We moeten het niet te duur maken om in Heerde te wonen. De gemeentelijke lastendruk is fors.



Bij de behandeling van de leges in december zullen de fracties van D66/GroenLinks en PvdA met een 
amendement komen om het aandeel ambtelijke kosten in de leges voor de gehandicaptenkaart met de helft 
terug te brengen. Deze wordt dan 50 euro minder duur.

Iedereen doet mee! 
Het is ook een opgave voor de vernieuwing, verbetering van onze lokale demokratie. Laten we de politiek 
zo inrichten dat inwoners van Heerde echt mee kunnen doen, zich serieus genomen voelen. We moeten 
kiezen voor burgerparticipatie als norm, niet voor de vorm, zoals het in Heerde helaas te vaak wordt 
toegepast. Kortheidshalve verwijs ik voor een voorbeeld naar de protestbrieven die we ontvingen van de 
Klankbordgroep subsidies Kunst en cultuur.  Wees eerlijk over mogelijkheden en onmogelijkheden. Nu 
haken mensen af, omdat ze het gevoel hebben dat initiatieven van onderaf toch niet worden gehonoreerd.
Die participatie bij het beleid blijkt een wassen neus, men voelt zich niet serieus genomen. 
De Werf, De Heerd)Minder regeren met de regels in de hand, meer daadwerkelijk het gesprek aan gaan. 
Daar is meer voor nodig dan het volgen van de regels van de inspraak. Minder juridische aanpak, praten is 
goedkoper én wordt meer gewaardeerd. 
Een voorstel van onze frakties om ons voordeel te doen met de beproefde aanpak “een prettig contact met de 
overheid” bij de perspectiefnota is zonder omhaal ter zijde geschoven. Wij zouden in Heerde alles al goed 
doen als het gaat om de juiste houding om bij inwoners vertrouwen te winnen. Wij zijn het daar niet mee 
eens. We zitten nog op het niveau van de zandbak in het leerproces van het contact met de burger! 

Als we bijvoorbeeld kijken naar de wijze waarop de uitnodigingsplanologie tot dusver is toegepast op het 
mooiste plekkie van Heerde, plan De Werf, dan worden we daar, zacht gezegd, niet blij van. Juist dit plan in 
het hart van Heerde is bij uitstek een gelegenheid het eens goed te doen in de communicatie en het werven 
van draagvlak. Precies 1 plan, ook nog omstreden door de prominente plek voor nóg een supermarkt, haaks 
op het geformuleerde supermarkt beleid, gaat nu pas de inspraak in. Er valt niets meer te kiezen. We staan zo 
al op 1-0 achterstand. We willen zelfs zo ver gaan om te zeggen: doe de procedure maar over en verbreed de 
uitnodiging, voor maatschappelijke intitiatieven, voor inbreng vanuit de direkt omwonenden, ondernemers 
etc. Van Wijnen kan dan alsnog meedingen en ook andere indieners krijgen de mogelijkheid plannen te 
verbeteren. 

Wat betreft  de kwestie Horsthoekschool vanwege de actualiteit een aangepaste tekst! We wilden de 
wethouder  vragen een sportieve verliezer te zijn en samen met PrOo te kijken hoe het gebouw weer up to 
date kan worden. Een gebouw waarvoor de gemeente de afgelopen jaren géén onderhoudsbudgetten meer  
ter beschikking  heeft willen stellen en alle renovatieverzoeken heeft afgewezen. Het antwoord daarop is niet 
zonder meer ja, zo hebben we helaas via de pers vernomen. Volgens dit artikel wil de  wethouder het gebouw 
laten afkeuren om opnieuw een drukmiddel te hebben en een besluit tot Hoger Beroep hiervan afhankelijk te 
maken. Het juridisch steekspel wordt zo mogelijk gewoon voortgezet. Dit in weerwil van wat de raad wilde: 
herbezinning en de strijdbijl begraven! Graag een reactie van het College over deze berichten. 
Hoe zit het nu precies met het herstellen van de verhoudingen? Laten we hier in ieder geval als raas  nog een 
keer uitspreken dat het nu klaar is met het juridische steekspel en er geen hoger beroep moet komen.

Het gesprek aangaan. Één gesprek krijgt wat ons betreft de Guinness book of recor, prijs: dat is gesprek De 

Heerd. Die duurt nu 4 jaar! Hoe lang worden onze vrijwilligers, die zich belangenloos inzetten voor de 
gemeenschap niet op de proef gesteld, om onze huiskamer van Heerde te laten funktioneren en iedereen plek 
te bieden? De gemeente heeft haar handen na de bouw te snel willen terugtrekken, zonder de zaken goed op 
orde te hebben. Het gesprek over herstel van die situatie duurt nog steeds voort. En weer is een deelnemer 
aan dat gesprek afgehaakt. Er is nu geen bestuur meer bij de beheerstichting. U stelt hen op de proef, u stelt 
ons op de proef. Gaat het nog lukken, wordt het een kerstkado, of beland het in het mandje van de paashaas? 

Alle gekheid op een stokje: wij willen waardering voor onze vrijwilligers door daden in plaats van woorden! 
Dat geldt evenzeer voor een pijnlijk punt als de onwil om te indexeren bij subsidies. Zelf brengt de 
gemeente overal indexering van haar kosten in rekening. Ook de OZB wordt geïndexeerd. Maar de vele 
bescheiden subsidies in de sport, de cultuur en overal in het maatschappelijk leven worden ieder jaar minder 
waard. De subsidies onder de 500 euro, zoals voor de diverse koren, worden gemakshalve afgeschaft! Is dat 
hoe we onze waardering laten blijken? Er zijn geen argumenten te lezen in de begroting om niet te indexeren, 
anders dan: we hebben het altijd zo gedaan, een nieuw College moet dat maar doen. Alles blief bie t olde. 
Dat is niet altijd goed en zeker geen geldig argument. (Amendement)



Alles blief bie t olde. Maar de kerst valt dit jaar zo, dat wat normalitair de drukste winkeldag is, de dag vóór 

kerst, op zondag valt. We roepen het College op openstelling voor die dag mogelijk te maken. We komen 
daar onze inwoners én winkeliers mee tegemoet. Iedere winkelier kan dan zelf de afweging maken. Onze 
frakties willen zo’n zondagsopening wel proberen, ook als een proef om uit te vinden wat een 
zondagsopening in Heerde betekent.

H2O bedrijventerrein: slechts een korte opmerking: we zijn bang dat het H2O eitje al in het mandje van de 
paashaas is beland! Maar misschien  kan onze nieuwe burgemeester daar iets over zeggen, want de H2O 
paaseieren worden in Heerde meestal wel heel effektief verstopt. Onze opvatting is tot vervelens aan toe 
benoemd: wees open over de politieke visie en het handelen inzake H2O bedrijventerrein  en ga prudent om 
met het bv belang. Now we wait...
 

Het is een opgave om onze jeugd in al haar verscheidenheid een plek te geven, letterlijk en figuurlijk. 
Jongeren meer het gevoel  geven dat ze meetellen en mee kunnen doen. Als er geen huis voor je beschikbaar 
is in Heerde, dan kan je als jongere niet meedoen. Het gebrek aan huizen voor jongeren in Heerde is 
zorgelijk. Daar moeten we iets aan doen.
Graag horen we van het College of er nog een gesprek gaande is over de situatie van de jongeren van de 

Werf. Een brede meerderheid in de raad wilde dit initiatief positief ondersteund zien. Formalistisch handelen 
van de gemeente domineerde, het gesprek liep op niets uit. Eind van het liedje was, dat de sleutel van de 
Werf werd teruggegeven en de opvang van 50 hangjongeren stopte. We zijn hier buitengewoon verdrietig 
over. Dat moet anders, dat kan anders.

Iedere gemeente heeft te maken met nieuwkomers uit onveilige landen. Ook Heerde. Hoe doen we dat? 
Zijn we gastvrij? Kunnen zij ook meedoen in Heerde? Hoe gaat het gesprek met Triada hierover? Zijn er 
genoeg huizen? Wij zijn daar niet zeker van. Misschien is het tijd voor een alternatieve manier van 
huisvesten: Bijv. de innovatie van Tiny Houses, die klimaatbestendig zijn, mobiel, betaalbaar en voor 
meerdere doelgroepen inzetbaar zijn, o.a. ook voor onze jongeren.
Graag een reaktie.

Het vergroenen van Heerde, ja! Maar dan graag zo dat iedereen mee doet. De frakties hadden dit  doel om 
in deze raadsperiode hierin verder te komen. Dat lijkt gelukt, met de hele raad hebben we  ons ingezet om 
duurzaamheid samen met onze inwoners en omdernemers op te pakken.  Dat lijkt te gaan lukken. Er is een 
burgerinitiatief Heerde Energiek. Wie A zegt...juist. We praten al een paar jaar over wel of niet revolving 
fund. Vorig jaar hebben we unaniem een motie aangenomen om te onderzoeken of een revolving fund een 
passend instrument is voor Heerde.  Nu het zo ver is, dat burgers aan de slag zijn gegaan is er boter bij de vis 
gewenst. (Amendement)
Nu wordt het doorzetten om echt iedereen mee te laten bewegen met het besef dat Heerde groener kan en 
moet.

Het is van groot belang om de bedreigingen van onze leefbaarheid door de ontwikkelingen op Lelystad 

Airport te keren. Doen we genoeg? Hoe zorgen we dat we in Heerde steekhoudend weerstand bieden? Hoe 
mobiliseren we dat? Alleen de aanhouder kan winnen en als we dat met zn allen doen.  Om het groene 
Heerde Cittaslow invulling te geven en Cittaslow te houden, is het nodig dat iedereen mee doet.

Dank voor uw aandacht

 



 

Algemene Beschouwingen 2017 ChristenUnie-SGP Heerde

Inleiding

We spreken deze dagen over de financiële situatie van onze gemeente en het perspectief voor de 

komende jaren, samengevat in de Programmabegroting 2018 en de meerjarenraming 2019-2021. De 

fractie van CU-SGP wil allereerst haar waardering uitspreken voor de wijze waarop het College de 

Raad deze stukken heeft aangereikt. Duidelijk, transparant en compleet. Hierbij past ook een woord 

van dank aan alle ambtenaren, die bij de totstandkoming van deze begroting betrokken zijn geweest. 

Onze grootste dank gaat uit naar onze Hemelse Vader, die het functioneren van onze gemeente 

mogelijk maakt en op deze wijze wil zegenen.

Programmabegroting 2018 en Meerjarenraming 2019-2021

In het proces waarbinnen deze begroting tot stand is gekomen, neemt de Perspectiefnota 2018-2021 

een belangrijke plaats in. Het meerjarenperspectief liet aanvankelijk een fors negatief saldo zien, 

maar kreeg een positieve wending toen naderhand de resultaten uit de zogeheten Meicirculaire van 

het Rijk bekend werden en in de vorm van een addendum door het College aan de Raad zijn 

aangeboden. Perspectiefnota én addendum zijn vervolgens in de Raadsvergadering van 26 juni jl. 

vastgesteld. De Perspectiefnota vormt samen met het Collegeprogramma a.h.w. de kapstok waaraan 

de voorliggende begroting is opgehangen, waardoor beleid en kosten op een transparante wijze 

inzichtelijk zijn gemaakt. De fractie CU-SGP kan zich vinden in de gehanteerde werkwijze en de 

daaruit voortvloeiende presentatie van de cijfers voor de komende jaren. Dit geldt ook voor de 

toevoeging van een aantal nieuwe beleidsonderdelen, correcties  o.b.v. “realistisch ramen” en 

enkele maatregelen die als “nieuwe ontwikkelingen” worden aangeduid. 

Dekkingsplan

In de lijn met de doelstelling in het Collegeprogramma kan de begroting 2018 met een (klein) 

positief saldo gepresenteerd worden en vertonen de cijfers betreffende het meerjarenperspectief 

eveneens een positief beeld, met daarin een jaarlijks stijgende lijn.  Opnieuw zijn de gemeentelijke 

belastingen en leges niet verder verhoogd dan met het jaarlijkse indexeringspercentage en is er 

sprake van een lichte verbetering in de reserve– en schuldpositie van onze gemeente. De fractie van 

CU-SGP constateert dat dit op zich goede ontwikkelingen zijn, maar is het met het College eens dat 

dit van ons allemaal, dus College en Raad, discipline vraagt om de uitgezette koers voort te kunnen 

zetten. Wat de CU-SGP fractie betreft vraagt de schuldpositie van de Gemeente Heerde een 

kritische houding t.a.v. toekomstige investeringen. We kennen allemaal de slogan “in het verleden 

behaalde resultaten bieden geen garantie voor de toekomst”. Voeg daarbij de slogan” als je maar 

lang genoeg gewoon blijft, wordt je vanzelf bijzonder” en zie daar het beeld dat de fractie van CU-

SGP de komende jaren voor ogen staat!

Als we letten op de inhoudelijke kant, willen we op een aantal onderdelen van de begroting hierna 

nader ingaan.

Bestuur en veiligheid

De tijd dat besturen vooral een “top-down” aangelegenheid was ligt gelukkig ver achter ons. Ook in 

Heerde zien we steeds meer dat samenwerking gezocht wordt met en door de verschillende 

marktpartijen en individuele burgers. De fractie van CU-SGP vindt dat de gemeentelijke overheid 

daarin een initiërende  en faciliterende rol heeft en wil daarom het College aansporen deze lijn vast 

te houden. Een transparante en invoelende houding naar onze inwoners toe acht onze fractie hierbij 

vanzelfsprekend. 



Op het punt van veiligheid denken wij in het bijzonder aan onze oudere en minder valide burgers. 

Veiligheid is zowel een objectief als subjectief begrip, voor beiden vragen wij aandacht van het 

College. We noemen in dit verband de drukke verkeerssituatie in de dorpskern van Heerde, de 

consequenties van het zolang mogelijk thuis wonen, de toegankelijkheid van overheids- en  private 

gebouwen e.d.  Willen we dat iedereen mee kan doen in onze lokale samenleving, dan zullen we 

oog moeten hebben voor voorzieningen die, met name voor de eerder genoemde doelgroep, 

belangrijk zijn. Dit raakt het welzijn van een groot deel van onze burgers.

De fractie van CU-SGP is groot voorstander van maatregelen die genomen worden op het gebied 

van duurzaamheid. De dit jaar opgerichte energiecoöperatie is hiervan natuurlijk een prachtig 

voorbeeld. Vanuit onze levensovertuiging achten wij het onze opdracht om met de schepping op 

een verantwoorde manier om te gaan en er voor te zorgen dat ook ons nageslacht op deze aarde kan 

leven. Onze fractie is van mening dat we in Heerde op de goede weg zijn v.w.b. het principe van 

“omgekeerd inzamelen”. Eerder dit jaar is de Raad hierover breedvoerig geïnformeerd  en gaf het 

College aan met nadere informatie te komen over het verdere procesverloop.  Kan het College 

aangeven wanneer die informatie er komt?

Financiën, economie en grote projecten

Als we de begrotingen voor de komende jaren bezien, vertonen die alle een (oplopend) overschot, 

hetgeen uiteraard een prima ontwikkeling is. Wel zijn we nuchter genoeg om te constateren dat de 

cijfers tot stand zijn gekomen met de kennis van nu en dat daardoor de kans van een beperkte 

houdbaarheid reëel is. In de woorden van het College betekent dit dat we “scherp aan de wind 

moeten zeilen” de komende jaren om de ingeslagen weg te kunnen vervolgen. De fractie van CU-

SGP onderschrijft die gedachte en stemt in met de maatregelen die het College op dit punt 

aanbeveelt. We zien in de begroting een aantal voorgenomen maatregelen terug, waarvoor onze 

fractie bij eerdere gelegenheden reeds aandacht heeft gevraagd, te denken valt hierbij aan o.a. 

bezuinigingen in het ruimtelijke domein.

Hoewel er de laatste tijd sprake is van economisch herstel en de verwachtingen op dit punt voor de 

komende jaren positief zijn, is het nog maar de vraag of zich dit ook vertaald in een beter financieel 

perspectief voor onze gemeente. Met name doelen wij op niet beïnvloedbare ontwikkelingen in o.a. 

het Sociale Domein, renteverhogingen en mogelijke maatregelen van het nieuwe kabinet. Evenals 

bij de behandeling van de Perspectiefnota bepleit de fractie van CU-SGP ook in deze beschouw-

ingen een terughoudend financieel beleid, waarbij eventuele extra inkomsten worden aangewend 

om de schuldpositie van de Gemeente Heerde verder te reduceren. 

Onze fractie heeft met vreugde kennis genomen van de recentelijk door het College verstrekte 

Raadsinformatie Bedrijvenpark H2O. Geconcludeerd kan worden dat de in gang gezette 

samenwerking tussen de provincies Gelderland en Overijssel, de gemeenten Zwolle, Kampen en 

H2O gemeenten zijn vruchten afwerpt op dit moment en het perspectief van het Bedrijventerrein 

H2O, naast de invloed van de aantrekkende economie, aanzienlijk is verbeterd. We verzoeken het 

College de Raad op gezette tijden te informeren omtrent het verdere verloop van de ontwikkelingen 

m.b.t. het Bedrijventerrein.

Op het gebied van recreatie en toerisme zijn in deze collegeperiode grote sprongen voorwaarts 

gemaakt. Het besef dat onze gemeente in één van de mooiste gebieden van Nederland ligt en 

daardoor voor de toerist en recreant zeer aantrekkelijk is, dringt naar onze mening steeds meer door 

bij de partijen die bij toerisme en recreatie betrokken zijn. Nu de Hoogwatergeul gerealiseerd is en 

alles wat daarmee samenhangt, kan gesteld worden dat we er in Heerde een unieke toeristische 

trekpleister bij hebben gekregen, waar veel kansen liggen. Onze fractie beschouwt de gemeente als 

voortrekker in het bevorderen van recreatie en toerisme en stemt dan ook in met de gelden die 

gereserveerd worden voor het uitvoeringsplan en de promotie van recreatie en toerisme in onze 

gemeente en in regionaal verband. Uiteindelijk komen deze maatregelen de economische 

bedrijvigheid en werkgelegenheid in onze gemeente ten goede en blijft Heerde daardoor 

aantrekkelijk voor middenstand en inwoners.



Op 3 oktober 2016 is raadsbreed een motie ingediend en door het College overgenomen m.b.t. de 

bevaarbaarheid van het Apeldoorns kanaal. Nu we inmiddels een jaar verder zijn verzoekt onze 

fractie het College de Raad op korte termijn duidelijkheid te verschaffen over de wijze waarop  

uitvoering aan de motie gegeven zal worden. Gelet op de lange geschiedenis van dit dossier zijn we 

van mening dat nu de tijd rijp is om knopen door te hakken, al dan niet in de lijn met de 

oorspronkelijk beoogde plannen. Hoe langer er mee gewacht wordt des te groter de kans dat partijen 

afhaken. Dat zou voor onze gemeente en de regio een gemiste kans zijn!  

Een punt van grote zorg achten wij de besluitvorming omtrent Vliegveld Lelystad. Nu bekend is dat 

de MER rapportage m.b.t. geluidsoverlast niet compleet is geweest en Heerde hierdoor buiten het 

beschermingsgebied valt, roepen wij het College op om, samen met de Raad, alles uit de kast te 

halen om “Den Haag” tot andere gedachten te brengen.  Als de vlieghoogtes boven onze gemeente 

en regio gehandhaafd worden op de berekende 1800 meter, heeft dit grote gevolgen voor de rust en 

stilte in dit gebied en daarmee voor onze inwoners,  recreatie en toerisme. Onze gedachte hierbij is 

dat alle middelen, die aangewend worden om de Veluwe als toeristische trekpleister op 1 te zetten, 

door de nadelige gevolgen van laag vliegverkeer snel aan effect zullen inboeten, met alle gevolgen 

van dien voor de economie binnen onze gemeente en regio.

Ruimte

De gemeente draagt verantwoordelijkheid voor de inrichting van de openbare ruimte binnen de 

gemeentegrenzen. De kwaliteit van deze ruimte wordt grotendeels bepaald door de aanwezige 

gebouwen en infrastructuur. De fractie van CU-SGP constateert dat er in bijna alle kernen binnen de 

gemeente in deze collegeperiode voorzieningen zijn getroffen die een impuls geven aan de 

leefbaarheid in de verschillende kernen. We denken hierbij aan de herinrichting van het 

dorpscentrum in Wapenveld en Heerde, herontwikkeling van locaties Het Zwarte Paard in 

Wapenveld en Wilhelminaschool/Het Kristal, Soerelseweg en Bonenburgerlaan in Heerde. 

Allemaal goede initiatieven, die de kwaliteit van de leef -en woonomgeving aanzienlijk verbeteren 

en de gemeente Heerde in zijn geheel aantrekkelijker maken voor inwoners en toeristen. Wat op 

zijn beurt weer past binnen de Cittaslow gedachte.

Maar we zijn er nog niet!  Een van de grote uitdagingen is de herontwikkeling van de voormalige 

gemeentewerf in de kern Heerde en de aanpalende locatie Van Setten /Van Loenen. De herontwik-

keling van beide locaties heeft verstrekkende gevolgen voor het centrum van Heerde en vergt 

daarom nauwkeurig overleg met alle potentiële betrokkenen, omwonenden en middenstand. Hoewel 

haastige spoed zelden goed is, bepleit onze fractie een snelle procedure om tot een uiteindelijke 

keuze te komen en duidelijkheid te verschaffen omtrent de nieuwbouwplannen in dit gebied. 

Aanleiding hiervoor is des te meer de recentelijke renovatie van het perceel Dorpsstraat 33, beter 

bekend als Café De Rooster, wat een aanwinst voor het centrum is. Het aangrenzende pand Van 

Setten/Van Loenen is nu nog meer dan voorheen de dissonant in het centrum van Heerde, een 

situatie die om een snelle ingreep vraagt!

In relatie tot nieuwbouwplannen op gemeentegronden werkt de gemeente Heerde de laatste paar 

jaar met het begrip “uitnodigingsplanologie”. Onze fractie ziet uit naar de door het College 

toegezegde evaluatie van deze werkwijze. Ook gezien het feit dat wij van mening zijn dat 

plaatselijke makelaars, als kenners van de lokale woningmarkt, onderdeel van de uitnodigings-

planologie dienen te zijn, hetgeen thans niet het geval is.

Als we letten op de diverse projecten die in deze collegeperiode gerealiseerd zijn binnen onze 

gemeentegrenzen, achten wij een pas op de plaats wenselijk en realistisch. In dit verband heeft het 

College in de Perspectiefnota reeds aangegeven dat er onderzoeken lopen naar de wenselijkheid van 

een Multifunctionele Accommodatie (MFA) in Wapenveld en in Veessen en naar de kosten van 

verbouwing van het Raadhuis. Omdat we van mening zijn dat MFA 's van grote waarde zijn met het 

oog op de leefbaarheid in de dorpen/kernen, constateert onze fractie met tevredenheid dat deze 

voorzieningen in de begroting worden benoemd. Echter omtrent de renovatie van het Raadhuis 

lezen we niets, terwijl eerder dit jaar College en Raad er uitvoerig over hebben gesproken. Heeft het 

College hier een verklaring voor?



Onder “Bestuur en veiligheid” haalden we reeds de verkeerssituatie in de dorpskern van Heerde 

aan. Bedoeld wordt de zeer drukke Brinklaan, wat met name m.b.t. de oversteek bij de 

Huisartsenpost tot gevaarlijke situaties leidt. In de begroting brengt het College de verkeers-

circulatie in relatie met nieuwe ontwikkelingen op de gemeentewerf. De CU-SGP fractie is van 

mening dat de oversteek bij de Huisartsenpost een op zich zelf staande situatie is en dus 

losgekoppeld dient te worden van de plannen rondom de gemeentewerf. Bovendien zou koppeling 

betekenen dat er de eerst komende jaren niets gedaan wordt aan de onveilige verkeerssituatie, 

hetgeen onze fractie zeer onwenselijk acht. Wij vragen daarom het College op korte termijn met 

verbeteringsmaatregelen voor de Brinklaan te komen.  

De invoering van de Omgevingswet is door de Rijksoverheid uitgesteld tot 1 januari 2021. Mede 

gelet op de impact van deze nieuwe wet op het bestuurlijk -en ambtelijk apparaat, onderschrijft onze 

fractie de gedachte de implementatie van deze wet in de gemeentelijke organisatie niet te vertragen 

en de reeds in gang gezette procedure te vervolgen. Op deze wijze kunnen eventuele aanpassingen 

in de organisatie op tijd doorgevoerd worden, zodat onze gemeente er op 1 januari 2021 ook 

daadwerkelijk klaar voor is. Ook de burger heeft recht op vroegtijdige informatie op dit punt.

Tenslotte vragen wij bij dit onderdeel bij het College aandacht voor de invulling van een aantal 

woningbouwlocaties. Zoals het er naar uitziet is het de bedoeling dat in het uitbreidingsplan “De 

Kolk” in Wapenveld nog eens 36 huurwoningen in de geliberaliseerde sector gebouwd gaan 

worden. Niet alleen onze fractie stelt bij dit woningbouwprogramma een aantal vraagtekens, maar 

ook de inwoners van Wapenveld. De vragen spitsen zich toe op de keus van het College voor enkel 

huurwoningen, de daarbij behorende huurprijs en het aantal woningen. Wij vragen derhalve aan het 

College een nadere onderbouwing van het beoogde bouwplan. Tevens vraagt onze fractie hierbij 

aandacht voor de mogelijkheid van gasloos bouwen en hoort graag het standpunt van het College 

hierover.

Ook informeert de fractie van CU-SGP naar de gang van zaken omtrent de beoogde nieuwbouw aan 

de Wezeweg ter hoogte van de Bovenkamp. Het is bekend dat hier grote kavels worden aange-

boden, naar de mening van onze fractie is hier momenteel te weinig markt voor en zou herindeling 

van de kavels tot betere verkoopkansen leiden. Ook hierover graag de mening van het College.  

Samenleving

Het programmaonderdeel Samenleving in de begroting raakt ons allen, of we nu oud of jong zijn, 

werkend of werkloos, met of zonder beperking. Kortom in dit programmaonderdeel gaat het erom 

hoe we als lokale maatschappij ons willen en kunnen manifesteren, zonder dat daarbij individuele 

of groepen mensen buitengesloten worden. Nu we inmiddels bijna drie jaar ervaring in het Sociale 

Domein hebben opgedaan, is de fractie van CU-SGP van mening dat dit dossier zo langzamerhand 

“in control” is, waarbij het ambtelijk apparaat en het College steeds meer grip op een aantal zaken 

krijgen. Als uitvloeisel hiervan beschouwt onze fractie de bezuinigingstaakstelling van het Sociaal 

Domein ad. € 100.000,= i.v.m. een efficiëntere toegang tot hulpverlening voor de burgers en de 

verschuiving van maatwerkvoorzieningen naar de algemene voorziening regieondersteuning.

Dit neemt niet weg dat er altijd bijstellingen nodig zullen zijn en er sprake zal zijn van invloeden 

waar de gemeente geen grip op heeft. In verband hiermee en gelet op de grote bedragen die in het 

Sociale Domein omgaan, acht de fractie van CU-SGP het van groot belang dat de ingeslagen weg 

van preventie, vroegsignalering en vroeghulp ook in de komende jaren wordt vervolgd. 

Een bekend gezegde is “wie de jeugd heeft, heeft de toekomst”. We zijn van mening dat dit ook van 

toepassing is op onze gemeente. Met andere woorden, het investeren in onze jongere inwoners, met 

name op het gebied van werk, sport, verslavingspreventie e.d. vergroot de participatiekansen en 

daarmee het welzijn van deze specifieke doelgroep.   

Tenslotte

De fractie van CU-SGP is van mening dat met de voorliggende programmabegroting andermaal 

recht gedaan wordt aan de titel van het huidige Collegeprogramma “De kracht van samen leven, 

wonen en werken”. Wij wensen het College veel wijsheid en Gods zegen toe in het vervullen van 



haar taken in de komende jaren.

Fractie van ChristenUnie -SGP Heerde
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Algemene Beschouwingen en begroting 2018 
 

Aan het einde van deze 4 jaar raadsperiode zijn dit de laatste Algemene Beschouwingen 

op de begroting. Een periode van 4 jaar waarin heel veel is gerealiseerd. De 

decentralisaties zijn een stevig onderdeel van de verantwoordelijkheid van de gemeente 

geworden, MFA de Heerd is gerealiseerd, financieel is de gemeente gezond, er zijn grote 

projecten afgerond en de centra van Heerde en Wapenveld zien er prachtig uit. Het gaat 

goed in de gemeente Heerde! Dit geeft ons ook aanleiding tot enige reflectie. De aanvang 

van deze raadsperiode, was uitdagend door het verkrijgen van gedecentraliseerde 

Rijkstaken met veel verantwoordelijkheden en minder geld. Ook waren er in de jaren 

daarna zorgen over de meerjarenbegroting. Vooral Jeugdzorg leverde zorgen op, ook het 

afgelopen jaar tot aan de opstelling van de Perspectief nota. Pas nadat er medio juni 

2017 ruimere middelen van het Rijk beschikbaar kwamen, in het sociale domein, kunnen 

we opgelucht ademhalen. Gevolg is dat we nu in de alg reserve een reserve sociaal 

domein van ruim €810.000,- hebben voor Jeugdhulp individuele voorzieningen.  

Hierdoor kan realistisch geraamd worden waardoor een besparing van €530.000 mogelijk 

is geworden. Hierdoor hopen we dat onze gemeente in de komende jaren een stabieler 

begrotingsbeleid kan voeren en niet meer verrast wordt door extra uitgaven in het 

sociale domein. Daarnaast is hard gewerkt aan een brede gezonde bedrijfsvoering, 

waardoor grote ingrijpende bezuinigingen niet nodig waren.  

Er is niet veel ruimte voor nieuw beleid. Dat is voor de VVD geen groot probleem. We 

willen graag dat we verder aan stabiliteit en verbetering gaan werken. We hebben in de 

jaren van economische crisis namelijk fors geïnvesteerd in onder andere MFA, 

gemeenschapshuis Vorchten, scholen en centrumplan. Als meest recente project het 

IJsselfront te Veessen. Er kon tegen lage bouwkosten gebouwd worden en geleend tegen 

lage rente percentages. Dit leidt er toe dat de gemeente er goed voorstaat en mooie 

infrastructuur heeft tegen lage exploitatiekosten. 

De subsidies naar diverse (sport) verenigingen en naar Kunst en Cultuur zijn inzichtelijke 

geworden, waarbij een eind is gekomen aan ongelijke en verkapte subsidies. 

Gelijkluidende en transparante voorwaarden zijn vastgelegd. De VVD dringt aan op het 

afronden van het Accommodatiebeleid, in de eerste helft 2018. Diverse gesprekken en 

overleg met betrokken verenigingen en besturen, vinden plaats. De VVD staat voor een 

eerlijke en transparante samenleving en een samenleving waarin je zelf keuze mag 

maken. Een goede transparante Nota Kunst en Cultuur is zeer noodzakelijk. Subsidies 

moeten bijdragen aan de gemeentelijke doelen, zonder verstikkend te werken. Wij horen 

hierover verontrustende geluiden van betrokken verenigingen en zullen dat proces dan 

ook zeer kritisch volgen.  
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Er ligt een begroting voor, die realistisch is opgesteld en geheel in lijn met het coalitie 

programma. Er zijn keuzes, waar wij even stil bij willen staan. 

 Onder nieuw beleid, is in de meerjarenbegroting € 100.000 opgenomen, waarmee 

de werkdruk van de gemeentelijke organisatie op acceptabel niveau moet worden 

gebracht. In januari is er €173.000  beschikbaar gesteld om extra werkdruk op te 

vangen, nu is 100.000,- in de begroting voorgesteld. De VVD heeft bij de 

Perspectiefnota ook aangegeven, dat hier structureel beleid nodig is en niet adhoc 

steeds om extra krediet vragen. En nu staat er, dat er nog afzonderlijke 

voorstellen komen om de ontwikkelingen om zaakgericht te werken en 

informatiebeveiliging te borgen. Betekent dit dat er in het voorjaar weer een bij 

raming gaat komen om die werkdruk op te vangen? Als dit al bekend is, waarom 

is het dan niet nu al meegenomen in deze begroting?  

 

 In de begroting wordt aangegeven, dat er zoveel mogelijk wordt ingezet op goed 

georganiseerde preventie en vroeghulp. Weer doet de VVD de oproep aan de 

wethouder om uitvoering/implementatie te geven aan de unanieme motie en 

daarna herhaald verzoek, om te monitoren of inwoners, die NIET voor een 

voorziening in aanmerking kwamen, omdat hun eigen kracht en hun sociale 

netwerk sterk genoeg zou zijn, het inderdaad redden, dus na een half jaar een 

bezoek voor een gesprek. Bovendien het uitvoeren van bezoeken van zelfstandige 

oudere vanaf een vast te stellen leeftijd, bv 80 jaar, om te zien of het goed met 

ze gaat. De preventieve rol is essentieel om dure zorg in een later stadium te 

voorkomen. Jammer dat aan deze unanieme motie uit 2015 nog geen uitvoering 

is gegeven.  

Ook vragen wij weer aandacht voor een goede sociale kaart. Het belang van 

goede informatie voor onze burgers om te weten, waar ze terecht kunnen met 

hun vragen, is essentieel voor een goed preventie. Een mooi voorbeeld, zoals de 

VVD dat voor ogen heeft, van Dinkelland en Tubbergen, krijgt u nu overhandigd. 

In 2018 verwachten wij een Heerder uitgave. Daarnaast weer de vraag om 

informatie te verstrekken via de gemeentepagina van de Schaapskooi. Dit zijn 

maatregelen waar niet een extra dekking voor nodig moet zijn, maar die ingepast 

moeten kunnen worden in een goede uitvoering van de preventiemaatregelen en 

communicatie. 

Verder wordt er een heel ingewikkelde rol voor de preventieadviseur benoemd en 

met de verwachting dat dit leidt tot een betere taakverdeling tussen de 

ketenpartners. In 2018 wordt de rol van de preventieadviseur geëvalueerd. De 

preventieadviseur is onderdeel van de bij raming voor extra personele capaciteit 

voor preventie in het sociaal domein. Over de noodzaak en een meetbaar 

resultaat heeft de VVD vraagtekens en verzoekt dan ook om een tussentijdse 

evaluatie na het eerste kwartaal van 2018. 

 Vooruitlopend op de nieuwe Omgevingswet is Heerde als een van de eerste 

gemeenten gestart met de Uitnodigingsplanologie. Niet meer verbieden op basis 

van bestemmingsplannen maar burgers en bedrijven uitnodigen met plannen te 

komen en samen met aanwonenden overleggen met daarna de uiteindelijke 

besluitvorming door deze gemeenteraad. De VVD vindt dit een prima 

ontwikkeling, wat burgers ruimte biedt voor eigen initiatief. Juist het betrekken 

van inwoners is een essentieel onderdeel, in het proces in de zorgvuldige 
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afweging van belangen. Deze nieuwe werkwijze noodzaakt de komende periode, 

tot goede uitgebreide communicatie.  

 

 De Hof van Cramer heeft zich de afgelopen jaren in de tijdelijke locatie bewezen 

als meerwaarde voor Wapenveld. Dit zowel in sociaal maatschappelijk als ook in 

en culturele zin. De VVD wil dat er nu wordt doorgepakt in de realisatie van de 

MFA waarin de Hof van Cramer nieuwe huisvesting kan vinden. Daar waar 

mogelijk, vragen wij het college om dit proces te versnellen. Het behoud van de 

voorzieningen in het centrum, is essentieel voor de leefbaarheid van Wapenveld. 

 

 In het Rapport Cliëntervaringsonderzoek WMO staat, dat weinig inwoners weten 

dat zij gebruik kunnen maken van een professionele of vrijwillige 

cliëntondersteuner. Tegelijk laat dit onderzoek zien, dat een deel van de cliënten 

wel gebruik had willen maken van cliëntondersteuning. Het bevreemd ons nu dat 

wij in de begroting onder toegang sociaal domein lezen dat de kosten voor de 

onafhankelijke cliëntondersteuning verlaagd worden met €25.000. De VVD heeft 

hier grote vraagtekens bij en wil graag uitleg over dit voornemen In ieder geval is 

uitgebreide verbeterde communicatie nodig. 

 

 Er wordt aangegeven, dat er meer contact met jeugdarts, huisarts, GGZ etc. en 

extra inzet op preventie moet komen. Daarbij wordt onder “ wat gaan we 

daarvoor doen’ gesteld dat met Verian afspraken gemaakt gaan worden over de 

inzet van de jeugdarts, de GGD expertise, expertise CJG etc. In hoeverre heeft 

het college de leiding in deze. De bepalende rol van Verian binnen de gemeente 

t.o.v. de andere zorgverleners die in de gemeente werken, roept vraagtekens op. 

Een verzoek aan de wethouder om de rol en de afspraken van en met Verian, 

binnen het sociaal domein op korte termijn duidelijk te maken in een actieve 

raadsinformatie. 

De VVD is erg tevreden met de resultaten die in de afgelopen raads- en coalitieperiode 

behaald zijn. We zijn de ambtenaren ook zeer erkentelijk voor de grote inzet.  

De VVD vindt dat de ingeslagen weg nog niet klaar is en vervolgd moet worden. Na jaren 

van veel dynamiek is er nu behoefte aan stabiliteit en continuïteit zodat processen 

geoptimaliseerd kunnen worden. 
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